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CDA: Met elkaar, voor elkaar 
 
In maart 2018 gaan we weer naar de stembus en kunt u stemmen op de partij van uw voorkeur. Het CDA 
is volop bezig met de plannen voor komend jaar. Wij werken aan een beter Olst-Wijhe waar het fijn leven, 
wonen en werken is. Onze plannen? Hieronder een aantal van onze aandachtspunten: 
 
Regionale evenementen 
Regelmatig worden we aan de jas getrokken met opmerkingen over het organiseren van evenementen; 
het is tijdrovend, bureaucratisch en kost vrijwilligers teveel energie. Het CDA wil dan ook dat de gemeente 
deze evenementen breder gaat ondersteunen. Dat gaat geld kosten, maar we gaan dit op de agenda 
zetten. 
 
Basisscholen 
Er is de afgelopen weken volop gesproken over de toekomstige huisvesting van ons basisonderwijs. Het 
CDA vindt dat ouders, medezeggenschapsraden en schoolbesturen er eerst samen uit moeten komen. De 
kwaliteit van onderwijs staat voorop en dat bepalen die drie partijen met elkaar. Hierbij moeten 
alternatieven worden bekeken en waar mogelijk staat maatwerk voorop. De basisscholen in Wijhe kunnen 
een andere oplossing kiezen dan die in Olst, Boskamp of Wesepe. De leefbaarheid in de kernen, scholen 
op korte afstand en vrijheid van onderwijs vinden wij belangrijk. 
 
Veilig verkeer 
Het CDA vindt het belangrijk dat onze straten veilig zijn en dat we bereikbaar blijven. In Olst werken we 
aan een oplossing en daarbij hebben wij een voorkeur voor scheiding van fiets- en autoverkeer met een 
fietstunnel. Ook willen wij het verkeer op de doorgaande route ‘Onder de Gelder’ en over de Raalterweg 
eens goed bekijken. Het gevoel van onveiligheid nemen wij serieus. 
 
Basisinkomen 
De wereld verandert, het aantal vaste banen vermindert en flexwerkers en ZZP’ers hebben een 
onregelmatig inkomen. Volgens het CDA kan een basisinkomen een oplossing zijn en daarmee willen we 
graag een experiment dat draait om minder bureaucratie en meer vertrouwen in mensen. We kunnen 
beginnen met mensen die langdurig in de bijstand zijn beland en eigenlijk geen kans meer hebben ooit nog 
een baan te vinden. Naast een basisinkomen zouden zij beperkt mogen ‘bijverdienen’ of vrijwilligerswerk 
mogen doen. Op die manier kunnen mensen positief in de maatschappij staan en hun steentje bijdragen. 
 
Groen? Gewoon doen! 
Het CDA heeft grote ambities op het gebied van duurzaamheid. Dit moet ook wel, want er ligt nog een hele 
opgave voor ons. Doen we dat als gemeente, bedrijven of inwoners apart? Nee, wij geloven in de kracht 
van samenwerking, iedereen doet op eigen manier mee. Het CDA gaat voor een lokale energiemix en 
bewustere burgers. Kan uw energieverbruik omlaag? Alles goed geïsoleerd?  
Het is belangrijk dat we een positief gevoel krijgen bij duurzaamheid, goed voor de aarde, volgende 
generaties en onze portemonnee. Wij zien niet zoveel in zonneweides op landbouwgrond en zouden graag 
bekijken welke mogelijkheden (agrarische) daken bieden. 
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Kadernota 2018-2021. 
 
Inleiding. 
 
Geacht college, hartelijk dank voor de door uw ingediende Kadernota 2018-2021. 
 
Wij zijn het met u eens dat ambities in belangrijke mate worden bepaald door de verkiezingen van maart 
2018. En dat u ervoor kiest om nieuwe wensen voor nieuw beleid beperkt aan wilt dragen. Een logische 
keuze ook gezien de financiële onzekerheden van afgelopen jaren. 
Toch willen wij een aantal dingen bij u onder de aandacht brengen. 
Wij constateren met u dat we financieel weer in beter vaarwater zitten en verwachten dat de gedwongen 
krampachtigheid door beperkte middelen iets ruimer genomen kunnen worden. Wel gaat had CDA nog 
steeds uit van een behouden financieel beleid. 
De crises heeft ons geleerd dat grip houden waar mogelijk en een goede reserve op zijn plaats is. 
Ook de onzekerheid rond de mei en September circulaires geven reden om behouden met de financiën 
om te gaan. 
 
Programma’s 
 
Leefomgeving. 
 
Structureel ophogen budget gladheidbestrijding. 
Wat moet dat moet, maar een verdubbeling van het budget vraagt toch om een toelichting. Is het budget 
dan voldoende? Betekent dat bij een strenge winter alsnog via de bestuursrapportage het budget moeten 
bijramen? 
 
Bijdrage Omgevingsdienst. 
 
Er wordt voor de jaren 2018 t/m 2021 € 418400,= opgenomen in de begroting. 
Het is een fors bedrag en wij vragen ons af of deze exercitie voor onze gemeente aantrekkelijk is. De € 
36600,= structureel voor VHS applicatie is dat extra? U geeft aan dat de primaire VTH taken budgettair 
neutraal uitgevoerd wordt. Graag toelichting. 
 
Nieuwe beleidsontwikkelingen. 
 
Budget verkeersveiligheidsprojecten. 
 
De CDA fractie kan instemmen met het bedrag van € 25000,= om verkeersveiligheids-projecten te kunnen 
uitvoeren. 
De vraag rijst in de CDA fractie hoe het verkeer gemonitord wordt. Het verkeer krijgt langzaam maar zeker 
een ander beeld met name de opkomst van de snelle e-bikes en de belasting van het fietswegnet. 
Heeft u voldoende middelen om dit te monitoren en het verkeersbeleid daar op aan te passen? 
 
Vervanging van armaturen en lichtmasten. 
De CDA fractie ging hier mee akkoord zeker om tot een beperking van het energie gebruik te komen. Is er 
zicht op hoeveel van de lichtmasten energiezuinig zijn? 
 
 
Programma Veiligheid. 
 
Onze fractie maakt zorgen over de handhaving vooral in het verkeer. Wij vinden dat er binnen de 
bebouwde kom meer op snelheid gecontroleerd en gehandhaafd moet worden. 
De ouderwetse landgroepen komen nooit meer terug maar zichtbaarheid in de openbare ruimte van de 
politie is door de huidige structuren niet mogelijk. 
De politie is op het platteland grotendeels wegbezuinigd zie de publiciteit rondom dit thema. 
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Wij doen een dringend beroep op het college om in te zetten op meer blauw op straat en in buurten. De 
Boa’s verdienen respect voor hun aanwezigheid maar kunnen maar beperkt aanwezig zijn. Gezag behoort 
vanuit de staat geregeld en gefinancierd te worden. 
Onze gemeente heeft een groot aantal buurtpreventie whatsapp groepen. Samen werken aan veilig Olst-
Wijhe en het veiligheidsgevoel vergroten.  
Worden deze buurtwhatsappgroepen momenteel ondersteund door de gemeente? Kunnen wij hier nog 
wat betekenen door het ophangen van bordjes bij de invalswegen en het uitdelen van stickers? 
 
Economie, toerisme en recreatie. 
 
Dividend  Vitens,  
Wilt u dit toelichten? Het komt over of de afgelopen jaren de inkomsten hoog waren en er nu marktconform 
gehandeld wordt. Gevolg minder dividend ook lagere tarieven voor onze inwoners? 
 
Uitvoering detailhandelsvisie 
 
U reserveert een bedrag van € 2500,00 voor de periode tot 2021 klopt het dat dit per jaar is. 
Kunt u dit bedrag toelichten? Het lijkt niet veel om initiatieven te ondersteunen. 
 
Duurzaamheid. 
 
Het CDA wil een mix van duurzame energie opwekking stimuleren. Inzetten op minder energie gebruik 
door bewustwording, innovatie en beter isoleren. Het CDA is geen voorstander van zonnepaneelweiden, 
wij zien meer in het stimuleren van zonne-energie opwekking op agrarisch gebouwen en bedrijfspanden. 
Wij zien mogelijkheden voor CO2 weiden, landbouwgrond kan veel CO2 binden, door dit te simuleren 
kunnen wij ook de CO2 doelstelling halen.  
Het koersdocument is afgelopen raad uitvoerig besproken, en de CDA fractie is zeer content hoe de zaken 
benoemd en aangepakt worden. 
Tijdens deze bespreking kwam het thema “draagvlak” of acceptatie naar voren. Dit is misschien wel de 
grootste uitdaging en vraagt om een positieve instelling en enthousiasme  van college en raad. De CDA 
fractie verwacht dat het college kritisch kijkt naar het gebruiken van landbouwgronden voor 
Zonnepaneelweiden.  
 
Jeugd en Onderwijs. 
 
De kwaliteit van het onderwijs staat voorop. Scholen moeten daarom aantrekkelijk blijven voor leerlingen 
en docenten. Ouders moeten de vrijheid houden om te kiezen voor bijzonder onderwijs of openbaar 
onderwijs. De school heeft een essentiële functie in een dorp of kern en is belangrijk voor de cohesie en 
de leefbaarheid. De schoolbesturen hebben aangegeven welke gedachten zij hebben m.b.t. de 
schoolgebouwen en dat er nieuwe scholen worden geplaatst in Olst-Wijhe. De CDA fractie wil ter 
voorbereiding op de besluitvorming meer alternatieven zien. Maatwerk indien mogelijk en met draagvlak 
van ouders, docenten en schoolbestuur. 
 
Welzijn, sport en cultuur. 
 
Taalpunt Olst-Wijhe, 
 
De CDA fractie is akkoord met het voorstel van € 16900,= en ten laste te brengen van het sociaal domein. 
 
Versterking positie ambulante jongerenwerker. 
 
We gaan akkoord met dit voorstel. We vroegen ons af of preventief werken uit eindelijk kosten besparend 
is. Is dit meetbaar? 
Voor de heroverwegingen werd hier meer geld aan besteed ik meende €75000,= dus de besparing is nog 
steeds aanzienlijk. Graag toelichting. 
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Ondersteuning evenementen. 
 
Olst-Wijhe bruist heeft een rijk verenigingsleven en daar genieten we allemaal van. 
Ondersteuning bieden aan deze evenementen en vrijwilligers te ontlasten zodat zij zich bezig kunnen 
houden met het evenement is voor ons een belangrijke visie. Meedenken en doen! 
Wij wachten uw voorstel af. Wij zoeken het in facilitaire oplossingen ook praktisch bijvoorbeeld het weer 
plaatsen van dranghekken en reinigen van het evenementen terrein. 
Hier kan ook gedacht worden aan het inzetten van mensen met afstand tot de arbeidsmarkt. 
 
Sport. 
 
De CDA fractie vraagt zich af hoe de stand van zaken is bij de sportverenigingen wat zijn de gevolgen 
geweest van de bezuinigingen van de afgelopen jaren.  
Idem voor wat de ondersteuning is van vrijwilligers voor en na de bezuinigingen. 
Wij willen het college vragen hier een onderzoek naar te doen en of het dan reden geeft voor bijsturing? 
 
 
 
Werk inkomen en zorg. 
 
Onze wereld verandert, vaste banen worden steeds minder aangeboden en de flexwerkers hebben 
onregelmatig inkomen. Het CDA wil dat er een experiment komt met een “basis inkomen”. Op zoek naar 
minder bureaucratie meer vertrouwen in het handelen van mensen. 
Uit veel onderzoek blijkt dat de negatieve spiraal van de werkloosheid, onregelmatig inkomen, bijstand en 
schuldenproblematiek een negatieve invloed hebben op het maatschappelijk functioneren van inwoners. 
Een basis inkomen en uitgaan van het netto besteedbaar inkomen positieve effecten heeft. 
Van bijstand naar een basisinkomen het wordt tijd dat we ook in onze gemeente kijken of dit positief kan 
bijdragen. 
Iedereen wil het liefst gewoon een baan en een regelmatig inkomen dat lukt niet altijd kan een basis 
inkomen een alternatief bieden ten opzichte van de huidige situatie? 
Het CDA vraagt u dit te onderzoeken. 
 
Bedrijfsvoering. 
 
Huisvestinglasten. 
 
De CDA fractie vraagt zich af nu de huisvesting van de omgevingsdienst niet in ons gemeentehuis vestigt 
wat de het alternatief is om m2 onder te verhuren. 
We zijn dan ook blij dat het college een onderzoek doet naar de mogelijkheden van verhuur. 
 
Formatie, 
 
Wij stellen ons op het standpunt dat we moeten doen wat nodig is. 
Over hoeveel fte plaatsen hebben we het. Hoe is de verhouding flexbanen en vaste banen. 
Kunt u wat de formatie plaatsen betreft ons een toelichting geven over de personele bezetting en de 
ontwikkeling daarvan. Ook de te verwachten uitstroom door pensionering en het wegvloeien van 
werkervaring. 
 
Perspectief Grondexplotaties. 
 
Over dit vraagstuk hebben wij een algemene vraag. 
We zijn blij dat de bouw weer aantrekt en dat er belangstelling is voor kavels in onze gemeente. 
Er ontstaan nieuwe initiatieven voor het ontwikkelen van projecten op de daarvoor bestemde gronden. Ook 
inbrei locaties en opsplitsen van panden komt voor. 
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Hoe verhoudt zich dat tot het woning contigent wat ons is toegewezen? 
Kunnen we hier in de woningbouw belemmeringen verwachten? 
Graag een toelichting. 
 
 
 


